
Szám: 3/2024. 

 

JEGYZŐKÖNYV 

 

Készült: Szentendre Város Lengyel Nemzetiségi Önkormányzat  

Képviselő-testületének 2024. augusztus 26-án (hétfőn) 09.00 órai kezdettel megtartott 

közmeghallgatásáról 

 

 
Helye:    

 

 Szentendrei Közös Önkormányzati Hivatal Kistárgyaló terme 

 

Jelen vannak:            

 

 Halper Dávid elnök 

 Marikné Pulka Malgorzata  elnökhelyettes 
 

Tanácskozási joggal jelen vannak az ülésen:  

 

 Havasi Hajnalka                 nemzetiségi ügyintéző 

 

Állampolgárok részéről megjelent: 

 

 S.E. 

 G.Cs.Á. 

 dr. J.A. 

 

Halper Dávid elnök: Köszönti a közmeghallgatáson megjelenteket. Megadja a szót G.Cs.Á-nek. 

 

G.Cs.Á.: köszöni a szót. Elmondja, hogy ő és S.E. Magyar Judit alpolgármester asszony 

javaslatára érkezett a mai közmeghallgatásra. Személye immáron két éve a szentendrei Kék Duna 

Nyugdíjas Klub vezetője. Örömmel olvasta a nemzetiségi önkormányzatok által a Szentendre és 

Vidéke c. helyi újságban közétett közmeghallgatásra szóló felhívásokat, mert így lehetőségük van 

személyesen bemutatkozni és egyúttal kérdéssel, kéréssel fordulni a nemzetiségi önkormányzatok 

felé. Tájékoztatja a jelenlévőket, hogy 2025. március 29-én, szombaton a Hamvas Béla Pest 

Megyei Könyvtár ad otthont egy általuk szervezett programnak, amely annak kapcsán 

szerveződik, hogy 55 évvel ezelőtt alakult meg az első szentendrei nyugdíjas klub Szentendrén. 

Helyi művészek, helyi nyugdíjas klubok és reményei szerint a helyi nemzetiségi önkormányzatok 

is gazdagítják majd a programot. Kötelességüknek érzik ezt az eseményt megtartani és méltón 

megemlékezni az alapítókról. 2024. márciusában már elkezdték a jövő évi rendezvény 

szervezését. Első körben megkeresték Szentendre Város Polgármesterét, a Hamvas Béla Pest 

Megyei Könyvtár igazgatóját, a Szentendrei Kulturális Központ Nonprofit Kft. ügyvezetőjét, a 

Teátrum igazgatóját, akik mind támogatóan állnak a program megvalósítása mellett. 2024. 

tavaszán valamennyi nemzetiségi önkormányzatnak küldött egy másfél oldalas megkeresést, 

melyben kérte a nemzetiségi önkormányzatokat, hogy amennyiben lehetőségük van, akkor 
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színesítsék nemzetiségi fellépőkkel a kb. kétórás programot. Választ egyelőre nem kapott egyik 

nemzetiségi önkormányzattól sem.  

 

Halper Dávid elnök: elmondja, hogy nagyon kedves kezdeményezésnek tartja ezt a 

megemlékezést és úgy gondolja, hogy Szentendrén, a Szentendrei II. Rákóczi Ferenc Általános 

Iskola és Gimnáziumban működő lengyel iskola növendékeit fel lehetne kérni arra, hogy lengyel-

magyar népdalokkal lépjenek fel a műsorban. 

 

G.Cs.Á.: jó ötletnek tartja, kéri az Elnök úr elérhetőségét, illetve a lengyel iskola hivatalos 

megnevezését. 

 

Halper Dávid elnök: G.Cs.Á.-nek javasolja, hogy vegye fel a kapcsolatot közvetlenül a Lengyel 

Nemzetiségi Iskola vezetőjével, mert szívesen közvetít, de a közvetlen kapcsolat mindig 

célravezetőbb. 

 

G.Cs.Á.: természetesen. Felsorolja, hogy eddig kiktől kaptak visszajelzést, hogy örömmel részt 

vesznek a jövő évi program műsorában: 

 

Musica Beáta kórus 

Pomázi és Csobánkai dalkör 

Diótörő Balettiskola növendékei 

Szvorák Katalin népdalénekes 

Fischl Mónika kislánya, Vadász Laura 

Vasgrit Réka brácsa 

Senior örömtánc csapata 

 

Sok kérdőjeles fellépő van még, de időben vannak. 2024. októberében ismételten felveszik a 

kapcsolatot mindenkivel. 

 

Halper Dávid elnök: tájékoztatja a jelenlévőket, hogy Szentendre Város Lengyel Nemzetiségi 

Önkormányzat jelenlegi Képviselő-testülete 2024. szeptember 30-ig működik ebben a 

felállásban, utána egy új csapat fogja képviselni a lengyel közösséget itt Szentendrén. Ez az új 

fiatalokból álló grémium is biztosan pozitívan fog hozzáállni ehhez a programhoz és készségesen 

fognak segíteni. Elmondja, hogy abban az esetben, ha a Klub szeret utazni, akkor 2-3 napos őszi 

vagy nyár eleji programnak ideális helyszíne lehet egy lengyelországi település, Orawka. A 

település közreműködésével nagyon jó szálláshoz, idegenvezetőhöz juthatnának. Orawka 

közelében ott van Európa főtere, Krakkó, ahol számos közös királyunk, költőnk, írónk 

megfordult, élt. Az együttműködésnek a későbbiekben lehetnének olyan horizontjai is, hogy 

közösen pályáznak a Bethlen Gábor Alapkezelő Zrt.-hez. 

 

G.Cs.Á.: tisztában van vele, hogy változik a Képviselő-testület személyi összetétele, de arra 

gondolt, amikor ide jött, hogy megismerkedni mindenképpen érdemes. 2024. októberében majd 

felveszi a kapcsolatot az új képviselőkkel. Kérdése Elnök úrhoz, hogy csak a testvére vagy ő is 

foglalkozik videó készítéssel? Azért kérdezi, mert egy visszaemlékező videófelvétellel is 

készülnének a március 29-i eseményre és az anyagot, melyet Polgármester úr és a helyi 

Könyvtárigazgató úrral elkészítettek még meg kéne vágni és ehhez kéne nekik segítség. 
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Halper Dávid elnök: elmondja, hogy ő is foglalkozik videó készítéssel és örömmel segít. Kéri, 

hogy a nyersanyagot küldje meg. 

 

G.Cs.Á.: 20-25 perces videó bejátszásra gondolt. Ez mennyi időt vesz igénybe? 

 

Halper Dávid elnök: egy 25 perces anyag megvágása időigényes feladat, két perc megvágása kb. 

4 órát vesz igénybe, de szívesen foglalkozik vele csak félő, hogy a 25 perc sok lesz a 

közönségnek, nem tudja majd a felvétel a figyelmüket lekötni. 

 

G.Cs.Á.: több érdekes felvételt is kapott, ezek feliratozva lennének, milyen esemény, mikor, hol 

és kik szerepelnek. 

 

Halper Dávid elnök: szívesen segít, 2025. márciusáig elegendő idő áll rendelkezésre jól 

összeállítani. 

 

Megérkezik dr. J.A. az ülésterembe. 

 

Halper Dávid elnök: köszönti az urat. Kéri, hogy mutatkozzon be és tegye fel kérdéseit. 

 

dr. J.A: bemutatkozik, elmondja, hogy egy pár napja dolgozik a szentendrei rendelőbe, mint 

nőgyógyász. A Szentendre és Vidéke c. újságban olvasta, hogy működik Szentendrén lengyel 

nemzetiség és közmeghallgatást tart a mai napon. Eljött, mert érdekelte, hogy ki a nemzetiség 

vezetője, hogyan működik az önkormányzat. 

 

Halper Dávid elnök: elmondja, hogy van Jerger nevű ismerőse, évfolyamtársak voltak, ő a 

Platán Galéria vezetője, J.T. Nem sok Jerger van. 

 

dr. J.A.: Tímea a lánya. Mindenkinek van lengyel vonatkozása. 

 

Halper Dávid elnök: igen, ezt írta Krúdy is a 19. században. 

 

dr. J.A.: kérdése, hogy régóta működik a lengyel nemzetiség Szentendrén? Nemzetiségi napok 

szoktak lenni a városban? 

 

Halper Dávid elnök: igen régóta, dr. Csúcs Lászlóné Alina volt, aki a 2000-es években 

elindította. A Bem József Kulturális Egyesület és a Szent Adalbert Egyesület a két pillére a 

lengyel közösségnek. Szoktak lenni Nemzetiségi napok Szentendrén, ahol elsősorban görögök 

viszik a prímet nemzetiségi tánc vonatkozásában. 

 

dr. J.A: kérdése, hogy van lengyel testvérvárosa Szentendrének? 

 

Halper Dávid elnök: hivatalosan nincs, de Orawkával szoros kapcsolatban állnak, a település kb. 

4 óra alatt közelíthető meg autóval.  

 

G.Cs.Á.: szeretettel meghívja dr. J.A. urat a jövő évi rendezvényükre.  

Köszöni a meghallgatást és a pozitív hozzáállást.  
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Halper Dávid elnök: Megállapítja, hogy nincs több kérdés, hozzászólás, javaslat. A 

közmeghallgatást 09.30 órakor bezárja. 

 
 

 

K. m. f. 

 

 

Halper Dávid                                                                                      Marikné Pulka Malgorzata 

    elnök  elnökhelyettes 


